
SPRAVODAJ
Občasník Prešovského samosprávneho kraja

3
október 2009

�����������������������������������������

DNES V ČÍSLE:
�����������������������

Najväčšie investície smerovali do ciest – dve miliardy korún

Chudík: „Kraj je v dobrej kondícii“

>>>pokračovanie na str. 2

Ktoré momenty 
z tohto volebného obdobia považuje-
te za úspešné a dôležité? 
Všetky, ktoré napomohli rozvoju kraja. Za 
uplynulé štyri roky sa nám podarilo v kraji 
realizovať investície v objeme 153 mil. 
€ (4,6 mld. Sk), čo predstavuje prakticky 
jeden ročný rozpočet nášho kraja. Za veľký 
úspech považujem vysoké investície do 
modernizácie cestnej siete. V roku 2004 
sme prevzali do svojej pôsobnosti 2484 
kilometrov komunikácií II. a III. triedy, 
pričom až 48 % bolo v nevyhovujúcom, 
alebo havarijnom stave. Na ich opravu 
nám štát vtedy previedol 17 mil. Sk. My 
sme odvtedy do ciest dali takmer dve mi-
liardy korún (65 mil. €) – najviac spomedzi 
všetkých samosprávnych krajov. Cestárom 

Už 14. novembra sa na Slovensku opäť uskutočnia voľby do regionálnej 
samosprávy. Občania každého kraja si budú voliť poslancov krajského par-
lamentu a predsedu samosprávneho kraja. V tomto čísle Spravodaja preto 
budeme čiastočne hodnotiť práve sa končiace volebné obdobie. Svoju štvor-
ročnú činnosť budú bilancovať predseda Prešovského samosprávneho kraja 
(PSK) Peter Chudík a traja predsedovia poslaneckých klubov, ktoré pôsobia 
v krajskom parlamente. Na otázky odpovedá Peter Chudík – predseda PSK.

sme zabezpečili novú 
techniku na zimnú údrž-
bu v hodnote takmer 150 
mil. Sk. Z veľkej miery 
nám to umožnil úver od 
Európskej investičnej 
banky vo výške 1,3 mld. 
Sk, ktorý sme takisto 
podpísali ako prvý kraj na 
Slovensku. Vďaka tomu 
sme mohli zrealizovať 
aj niektoré investície 
v kultúre a sociálnej sfére, čo by sme za 
iných okolností nemohli. Suma 80 mil. Sk 
bola rozdelená na rekonštrukcie hradov 
v Ľubovni, Kežmarku, skanzenu v Barde-
jovských Kúpeľoch i renesančného kaštieľa 
v Humennom. Spomeniem tiež našu naj-
väčšiu investíciu - rekonštrukciu domova 
sociálnych služieb za 7,2 mil. € (218 mil. 
Sk), ktorú práve končíme v Orkucanoch. 
V Levoči sme bývalé kasárne prestavali 
pre potreby Strednej pedagogickej školy 
– bola to investícia za 145 miliónov korún. 
Práve v tomto období sme začali výrazne 
rekonštruovať stredné školy, na čo sme 
získali prostriedky z Regionálneho operač-
ného programu (ROP) – takmer 15 mil. €. 
Vďaka zdrojom z ROP práve pripravujeme 
ďalšiu etapu modernizácie ciest. Veľmi 

aktívne sme sa postavili 
k zámeru vybudovať na 
území kraja, v okrese 
Humenné, zábavný park 
európskeho významu. Na 
tomto projekte pracuje-
me už dva roky a verím, 
že bude dotiahnutý do 
konca – aj keď to v tejto 
chvíli už záleží od vlády 
SR. Za veľký úspech 
tiež považujem transfor-

máciu nemocníc. Kraj prevzal nemocnice 
v roku 2003 s dlhmi a v zlej ekonomickej 
situácii. S cieľom zastaviť prudké zadlžo-
vanie, udržať služby i zamestnanosť, kraj 
neskôr nemocnice transformoval. Dnes 
prakticky nemáme s nemocnicami žiadne 
problémy. Trúfnem si povedať, že sme do-
stali kraj do dobrej kondície. 

Ktoré zámery sa Vám nepodarilo 
uskutočnit a z akých dôvodov? 
Vzhľadom sa vysokú nezamestnanosť 
v regióne, sme chceli aktívne vstúpiť do 
riešenia tohto problému. Nie je to kompe-
tencia samosprávnych krajov, pretože ani 
nedisponujeme pozemkami na takéto ciele. 
Mali sme však pripravený zámer priemy-
selného parku pri Prešove, kde sme chceli 
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za výhodnú cenu kúpiť scelené pozemky 
a použiť ich na rozvoj územia. Žiaľ, poslanci 
väčšinového klubu KDH – SDKÚ v kraj-
skom parlamente tento zámer nepodporili. 
Radi by sme tiež viac investovali do našich 
zariadení, pretože pasívny dlh, ktorý sme 
prevzali na našich školách, sociálnych zaria-

deniach, či kultúrnych inštitúciách, je stále 
veľký. Žiaľ, finančná a ekonomická kríza 
zmrazila v tomto roku všetky naše rozvojové 
zámery, ktoré sme mali pripravené. Zdá sa, 
že v najbližšom období budú eurofondy 
a iné granty jediným impulzom rozvoja. 
Dobré na tom je, že sme v tejto oblasti úspešní. 

Možno teda povedat, že Prešovský 
kraj je úspešný pri využívaní euro-
fondov, grantov a iných vonkajších 
zdrojov?
Toto je pôda, kde sa nám darí. Maximálne 
využitie štrukturálnych fondov a iných 
grantových programov bolo naším prvo-
radým cieľom pre toto volebné obdobie. 
Pred tromi rokmi sme intenzívne bojovali 
o Regionálny operačný program, ktorý 
je veľkým pozitívom pre rozvoj regiónov. 
Vtedy sa nám aj podarilo presadiť pre 
Prešovský kraj alokáciu až vo výške 20 %, 
viac ako sme pôvodne plánovali. V čísel-
nom vyjadrení to predstavuje navýšenie 
o 1,5 miliardy korún. Náš kraj získa z ROP 
celkovo financie v objeme takmer 280 
miliónov € (8,4 mld. Sk). Veľa ľudí očaká-
valo, ako bude náš kraj úspešný pri čerpaní 
prostriedkov z eurofondov. S veľkou spokoj-
nosťou teraz konštatujem, že sa nám tento 

zámer maximálne 
podarilo naplniť. 
V uplynulých rokoch 
sme veľmi tvrdo 
pracovali na tom, aby 
sme mali jasno v tom, 
čo chceme rozvíjať, 
aby naše organizácie 

boli zorientované, 
pripravené a rea-
govali okamžite na 
prvé výzvy, ktoré 
budú vypísané. 
Za mimoriadny 
úspech považujem 
Regionálny operačný 
program (ROP). 

V rámci opatrenia in-
fraštruktúra vzdelávania 
sme mali úspešných 18 
projektov na modernizáciu 
stredných škôl s celkovým 
rozpočtom 14,6 mil. € 
(440 mil. Sk). Je to najviac 
spomedzi samosprávnych 
krajov na Slovensku, 
pokiaľ ide o počet úspeš-
ných projektov i pokiaľ 
ide o výšku finančných zdrojov. Podobne 
akčne postupujeme pri opatrení dopravná 
obslužnosť regiónov. V jeseni začíname 
realizovať opravy komunikácií za 22,4 
mil. (675 mil. Sk). Aj v rámci opatrenia 

>>>pokračovanie zo str. 1

infraštruktúra sociálnej sféry, sme podali 
13 projektov pre naše domovy sociálnych 
služieb. Momentálne pripravujeme projekty 
v rámci opatrenia infraštruktúra kultúry. 
Prešovský kraj tiež manažuje programy 
cezhraničnej spolupráce. Na úrade sme 
vybudovali vynikajúci tím ľudí, ktorí bez na-
ťahovania promptne zabezpečujú technické 
náležitosti. V rámci programov Interreg, 

Program susedstva Maďar-
sko-Slovensko-Ukrajina 
a Program cezhraničnej 
spolupráce Poľsko-Slo-
vensko, bolo rozdelených 
takmer 31 mil. € (1 mi-
liarda Sk). Nehovoriac o 
tom, že v rámci Programu 
cezhraničnej spolupráce 
Slovenská republika – Poľ-
sko 2007-2013, sme opäť 

boli spomedzi všetkých oprávnených žia-
dateľov vyhodnotení ako najúspešnejší kraj. 
To všetko jednoznačne vypovedá o našej 
pripravenosti i ambíciách získať prostriedky 
na rozvoj nášho regiónu. 

Zomrel poslanec MUDr. Anton Karol
Po krátkej a ťažkej chorobe 27. augusta 2009 zomrel 
poslanec Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho 
kraja MUDr. Anton Karol. MUDr. Anton Karol 
bol poslancom zastupiteľstva dve volebné obdobia za 
obvod Bardejov. ČESŤ JEHO PAMIATKE!
Na uvoľnené miesto poslanca za volebný obvod Bar-
dejov nastúpila náhradníčka – Mgr. Anna Holtma-
nová (KDH). Poslanecký sľub zložila na zasadnutí 
Z PSK 8. septembra.  

´

Chudík: „Kraj je v dobrej kondícii“
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November: voľby do regionálnej samosprávy

Zastupiteľstvo Prešovského samosprávneho kraja dňa 8. septembra 2009 uznesením č. 562/2009 
schválilo počet poslancov podľa jednotlivých volebných obvodov, sídla obvodných volebných komisií 

a sídlo volebnej komisie samosprávneho kraja.

Počet poslancov Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja: 62
Počet volebných obvodov: 13

VOLEBNÉ OBVODY: 
Volebný obvod č. 1 - okres Bardejov

Počet poslancov: 6
Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 

Obvodný úrad Bardejov, Dlhý rad 6, Bardejov 

Volebný obvod č. 2 - okres Humenné
Počet poslancov: 5 

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Humenné, Kukorelliho 1, Humenné 

Volebný obvod č. 3 - okres Kežmarok
Počet poslancov: 5 

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Kežmarok, Dr. Alexandra 61, Kežmarok

Volebný obvod č. 4 - okres Levoča 
Počet poslancov: 3

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Poprad, pracovisko Levoča, 

Nám. majstra Pavla 59, Levoča

Volebný obvod č. 5 - okres Medzilaborce 
Počet poslancov: 1

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Stredná odborná škola A. Warhola, Duchnovičova 506, 

Medzilaborce 

Volebný obvod č. 6 - okres Poprad
Počet poslancov: 8

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Poprad, Nábrežie Jána Pavla II. 16, Poprad 

Volebný obvod č. 7 - okres Prešov 
Počet poslancov: 12

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Úrad PSK, Námestie mieru 2, Prešov 

Volebný obvod č. 8 - okres Sabinov 
Počet poslancov: 4

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Prešov, pracovisko Sabinov, 

Nám. slobody 85, Sabinov 

Volebný obvod č. 9 - okres Snina 
Počet poslancov: 3

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Stredná odborná škola, Sládkovičova 2723/120, Snina 

Volebný obvod č. 10 - okres Stará Ľubovňa
Počet poslancov: 4

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Stará Ľubovňa, Nám. gen. Štefánika 1, 

Stará Ľubovňa 

Volebný obvod č. 11 - okres Stropkov
Počet poslancov: 2

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Stropkov, Hlavná 26, Stropkov 

Volebný obvod č. 12 – okres Svidník 
Počet poslancov: 3

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Svidník, Sovietskych hrdinov 102, Svidník 

Volebný obvod č. 13 - okres Vranov nad Topľou
Počet poslancov: 6

Sídlo Obvodnej volebnej komisie: 
Obvodný úrad Vranov nad Topľou, Nám. slobody 5, 

Vranov nad Topľou

Sídlo volebnej komisie samosprávneho kraja: 

Úrad Prešovského samosprávneho 
kraja, Námestie mieru 2, Prešov

V sobotu 14. novembra 2009 sa uskutočnia voľby poslancov Zastupiteľstva Pre-
šovského samosprávneho kraja a predsedu Prešovského samosprávneho kraja. 
V prípade, že predseda samosprávneho kraja nebude zvolený, 2. kolo voľby predse-
du samosprávneho kraja sa uskutoční o dva týždne - v sobotu 28. novembra 2009.
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K on č i a c e 
sa druhé 
v o l e b n é 
o b d o b i e 
krajskej sa-
mosprávy 
je príleži-
tosťou na  
jeho zhod-
notenie. Je 

veľmi  ťažké byť pritom úplne 
objektívny. Samospráva zasa-
huje takmer do každej oblasti 
života obyvateľov kraja. Mnohé 
ovplyvňuje priamo, niektoré 
nepriamo. Naši občania to aj 
takto vnímajú. Nezamestnaný 
človek, ktorý má problémy 
existenčné, určite nekladie 
dôraz na šport a kultúru, na 
druhej strane človek, ktorý je 
zabezpečený, pre neho tieto 
oblasti sú často veľmi dôležité, 
pre zdravého je zdravotníctvo 
okrajovou záležitosťou, pre 
chorého podstatnou a takto 
môžeme ísť do všetkých oblas-
tí. Aj nasledovné hodnotenie 
je pohľadom, ktorý nemôže 
zhodnotiť všetky oblasti a všet-
ko, čo sa v samosprávnom kraji 
podarilo urobiť. Je pohľadom 
na to, v čom samospráva nášho 
kraja pokročila, v čom sme sa 
zlepšili, no aj pohľadom dopre-
du, čo je potrebné urobiť, aby sa 
život našich obyvateľov zlepšil 
a služby, ktoré občanom samo-
správa poskytuje, skvalitnili.

Výraznou zmenou k lepšiemu 
je rozpočtové hospodárenie. 
Na základe prijatých rozpočto-
vých pravidiel sa sprehľadnilo 
a zlepšilo. Dôkazom je každo-
ročný prebytok hospodárenia 
a stovky miliónov korún, dnes 
stovky tisíc eur na rozvojové 
programy, spolufinancovanie
projektov rozvoja v oblasti 
školstva, dopravy, sociálnych 
vecí, kultúry a regionálneho 
rozvoja. Pozitívne v porovna-
ním s inými krajmi hodnotíme 

Pohľad na uplynulé volebné obdobie očami predsedu poslaneckého klubu KDH-SDKÚ-DS

Pozitívom je rozpočtové hospodárenie
to, ako sme sa vyrovnali s dlhmi 
nemocníc a ich pôsobením 
v kraji. Pozitívne vnímame vy-
tvorenie jasných pravidiel pre 
financovanie strát v doprave
realizovanej vo verejnom záuj-
me, i keď kraj doposiaľ nepri-
stúpil k opatreniam, ktoré by 
znížili vysoké náklady a zlepšili 
dopravné spojenie do každej 
z našich vyše 600 obcí. Prázdne 
veľké autobusy je potrebné 
nahradiť menšími, efektív-
nejšími. Vo väčšej miere ako 
v minulosti sme pri zostavovaní 
rozpočtu kraja brali do úvahy 
jednotlivé regióny, jednotlivé 
okresy. Pozitívne vnímame 
vznik grantového systému 
v kraji,  kde skôr prostredníc-
tvom NEFO, neskôr pomo-
cou grantov schvaľovaných 
zastupiteľstvom, sme začali 
systematicky ovplyvňovať 
rôzne oblasti života v kraji 
a podporovať množstvo ma-
lých i väčších projektov. Pri-
pravili sme vhodné predpokla-
dy na prípravu projektov pre 
výzvy v rámci štrukturálnych 
fondov. Výsledkom je množ-
stvo schválených projektov 
a prílev miliónov eur pre pro-
jekty regionálneho rozvoja. Ob-
novené školy, nové úseky ciest, 
skvalitnenie služieb v sociálnych 
zariadeniach, to sú prvé výsled-
ky nového programovacieho 
obdobia a podpory fondov EÚ, 
a to podstatná časť projektov 
na realizáciu ešte len čaká.

Teraz to, čo je pre nás výzvou 
do budúcnosti, to, čo sa krajskej 
samospráve podľa nás nepoda-
rilo zmeniť k lepšiemu. Náš 
vyšší územný celok nehrá v re-
gionálnom rozvoji úlohu, ktorá 
mu legislatívne, ale aj svojím 
postavením reálne patrí. Nepo-
darilo sa z krajskej samosprávy 
a jeho inštitúcií urobiť lídrov re-
gionálneho rozvoja, nepodarilo 
sa nám zmeniť stav v zaostáva-

ní nášho regiónu v porovnaní 
s inými krajmi v mnohých ob-
lastiach. Málo a nesystematicky 
sme spolupracovali s mestami 
a obcami pri realizácii spoloč-
ných projektov a tým sme ne-
využili synergický efekt, ktorý 
je nevyhnutný v regionálnom 
rozvoji. Nepodarilo sa nám 
systémovo zmeniť a  vytvoriť 
nový systém v oblasti pôsobe-
nia našich kultúrnych inštitúcií 
v kraji, ktorý by bol efektívnejší 

a účinnejší. Napriek neustále 
znižujúcemu sa počtu žiakov 
v stredných školách sme ne-
uskutočnili ich nevyhnutnú 
racionalizáciu. Veľmi málo 
sme urobili v príprave na in-
tegrovanú verejnú dopravu. To, 
čo vnímame ako najvážnejší 
problém nášho kraja, je však 
vysoká miera nezamestnanosti, 
nedostatok pracovných mož-
ností, málo rozvinutá podpora 
podnikania a sociálne problé-
my našich spoluobčanov. Nie 
je to v priamej kompetencii 
krajskej samosprávy, v tom 
musí rozhodne viac urobiť 
vláda a ministerstvá, no aj 
krajská samospráva môže svo-
jím spolupôsobením pomôcť 
otočiť tento nepriaznivý vývoj. 

V budúcom volebnom období 
sa nevyhneme ani riešeniu 
problémov našich rómskych 
spoluobčanov.

Na rokovaniach zastupiteľstva, 
v jeho komisiách, sme za 
štyri roky prežili s kolegami 
poslancami, predsedom PSK, 
zamestnancami Úradu PSK 
aj členmi komisií veľmi veľa. 
Rôzne názory, rôzne návrhy na 
riešenie problémov, iné pohľa-

dy, iné priority sú v demokracii 
samozrejmé. Myslíme si, že 
napriek tomu, napriek stre-
tom, ku ktorým samozrejme 
v demokracii dochádza, sa nám 
podarilo spoločne viesť dôs-
tojný dialóg pri rokovaniach, 
môžeme si pozrieť do očí 
a podať si na záver volebné-
ho obdobia ruku. Ďakujeme 
všetkým za spoluprácu a želáme 
do budúcnosti veľa zdravia, síl 
a dobrých nápadov, ktoré budú 
v prospech jeho obyvateľov.

S úctou
 Eduard Vokál – predseda 
poslaneckého klubu KDH-

SDKÚ-DS,
Pavol Tarcala – podpredseda 

poslaneckého klubu
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Blížia sa 
volby do 
orgánov 
samo-
správnych 
krajov. 
Podla 
odhadov 
budú 

podobné ako tie predošlé. 
Ako vnímate tieto odhady? 
Samosprávne kraje vznikli pred 
zopár rokmi ako jedna z ne-
vyhnutností vstupu Slovenska 
do Európskej únie a výsledok 
reformy verejnej správy. Hoci 
slúžia občanom a sledujú ve-
rejné záujmy, ich partnerom 
sú predovšetkým obce a mestá 
v kraji, s ktorými nemajú vzťah 
staršieho a mladšieho súro-
denca, či menšieho a väčšieho 
brata, ale partnerský vzťah 
založený na spoločnom ťahu 
na bránku. 

Ak ste použili športovú 
terminológiu, kto je vaším 
súperom? 
Nemusíme hneď hovoriť o sú-
peroch či rivaloch, ale keď proti 
sebe máme nezamestnanosť 
a prianie ľudí žiť v peknom 
regióne plnom príležitostí 
a dostupných služieb, potom 
hovorme o nepriateľovi, voči 
ktorému sa musia obce a mestá 
spájať so samosprávnym kra-
jom. 

Prešovský kraj je druhý
najväčší na Slovensku. Ako 
sa darí pomáhat aj v tej 
najmenšej dedine? 
Náš kraj je špecifický tým, že aj
v tej najmenšej dedine máme 
zaujímavosť, atrakciu, kostolík 
alebo prírodný útvar, ktorý 

môže byť magnetom pre tu-
ristov a pýchou pre domácich. 
Presne to, špecifiká a odlišnosti
musíme zohľadňovať pri pro-
jektoch a investíciách vo vzťa-
hu ku každej samospráve, ktorá 
sídli v našom kraji. 

Ako sa to darilo v posled-
ných štyroch rokoch? 
Presne tak, ako tomu napovedá 
pomer síl medzi ľavicovou 
a pravicovou koalíciou. 

Čo s tým má spoločné dele-
nie na politické tábory, ved 
predsa všetci by mali tahat 
za jeden povraz? 
Voliči v posledných voľbách 
rozhodli o tom, že zo 62 
poslancov je 41 z koalície 
SDKÚ-DS a KDH. Náš ľavi-
cový poslanecký klub ma toľko 
poslancov, koľko je okresov 
v kraji. Je nás 13. Aj pri tej 
najlepšej vôli sme museli ne-
uveriteľne veľa energie míňať 

Hodnotenie poslaneckého klubu SMER-SD, HZD, ANO

Spolupráca so županom sa nám osvedčila
Počas nadchádzajúcich volieb budú prácu poslancov a 
župana hodnotiť voliči. Teraz ju bilancujú politici. Medzi 
nimi nechýba ani predseda poslaneckého klubu SMER-SD, 
HZD, ANO v Zastupiteľstve PSK Ing. Milan Cocuľa. 

na brzdenie neštandardných 
návrhov pravicového „valca“, 
ktorý sa viac vybíjal na osob-
ných chúťkach ako verejných 
záujmoch. 

Čo zmôže 13 poslancov v 62 
člennom zastupitelstve? 
Za svojho partnera na úrovni 
krajského parlamentu sme od 
začiatku považovali predsedu 
Prešovského samosprávneho 
kraja Petra Chudíka. Ten to 
tiež nemal jednoduché, na-
koľko už z prvého volebného 
obdobia mal rozbehnutých 
mnoho dobrých projektov, aké 
boli zrazu závislé od dohôd 
a ústupkov pravicovej koalície 

a jej nejasnej predstave o rozvo-
ji kraja. Aj napriek zložitej si-
tuácii a častokrát presviedčaniu 
nepresvedčivých sme s pánom 
predsedom urobili kus dobrej 
práce. Spolupráca medzi posla-
neckým klubom a županom sa 
nám osvedčila. 

Teda, boli to roky ústupkov 
a obdobie sklamaní? 
To v žiadnom prípade. Úrad 
PSK si pripísal obrovské množ-

stvo úspešných projektov na 
ktoré získal eurofondy. Tie sa 
premenili do rekonštrukcií škôl, 
obnovy domovov sociálnych 
služieb, podpory cestovného 
ruchu a kultúrnych inštitúcií ale 
aj investičných aktivít zamera-
ných na vytváranie pracovných 
príležitostí. Otvorene však 
priznávam, že sme toho mohli 
dosiahnuť ešte viac. 

Mali ste jasnú predstavu, 
ktorá sa zrejme nenaplnila. 
V čom bol problém? 
Ak názory väčšiny krajského 
parlamentu sú diametrálne 
odlišné od tých, ktoré preferuje 
vládna koalícia, potom je získa-

vanie podpory a láka-
nie investorov veľmi 
ťažké. Župan a zopár 
ľavicových poslancov 
nedokáže rozhýbať 
kraj za predpokladu, 
ak väčšina tých, ktorí 
hlasujú, nechcú spo-
lupracovať s centrál-
nou vládou na rozvoji 
krajiny. 

Kde vidíte možnost 
na zmenu a ako by 
sa mala prejavit  ? 
Aj napriek tomu, že 
nás v zastupiteľstve 
pravicová väčšina 
často nepočúvala, po-
zorne sme diskutovali 
s ľuďmi, zástupcami 
vzdelávacích, kultúr-

nych i sociálnych organizácií 
a tými, ktorí dávajú prácu, 
s firmami a investormi. Preto
očakávam, že naše spoločné 
názory na rozvoj a budúcnosť 
kraja získajú v novembrových 
voľbách dôveru. Veľmi dobre 
poznám kandidátov, ktorí sa 
budú uchádzať o dôveru za 
SMER-SD a ĽS-HZDS. Ide 
o ľudí, ktorí chcú a vedia. Pres-
ne takých potrebuje kraj, ktorý 
chce byť regiónom budúcnosti. 

´

´

´

´
´ ´

´

´

´
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Regionál-
na samo-
správa má 
za sebou 
prvé roky 
od svojho 
k o n š t i -
tuo van i a . 
Po ôsmich 
rokoch od 

jej existencie môžem povedať, 
že aj v našom regióne naplňuje 
svoje poslanie riešiť nadobecné 
úlohy. Deľba zodpovednosti 
v územnej samospráve je 
v tom, že na miestnej úrovni 
dbajú jej volení predstavitelia 
na zabezpečenie chodu  miest 
a obcí a na regionálnej (kraj-
skej) úrovni predse-
da a  poslanci spolu 
s členmi komisií a 
pracovníkmi úradu 
riešia nadobecné 
problémy v oblasti 
regionálneho roz-
voja, cestovného 
ruchu, školstva, 
dopravy, sociálnych 
vecí, zdravotníctva, 
kultúry a ďalšie.

V našom Klube ne-
závislých poslancov 
pôsobilo osem po-
slancov, ktorí boli 
zvolení ako osob-
nosti kandidujúce 
na základe petície 
občanov. Polovicu 
klubu tvorili pred-
stavitelia miestnej 
samosprávy a 
polovicu osobnosti 
z ďalších oblastí. Tvorili sme 
veľmi dobrý kolektív, v ktorom 
vládol priateľský duch, úcta a 
rešpektovanie sa navzájom. 
Neboli sme viazaní stranícky-
mi rozhodnutiami a slobodne 
sme presadzovali vlastné 
názory a postoje vyplývajúce 
z poznania veci v našich vo-
lebných obvodoch (okresoch). 

PRIORITOU BOL ROZVOJ REGIÓNU
Obrazne povedané „dres“, 
ktorý sme počas štyroch rokov 
nosili, bol samosprávnym. 
Keďže všetci v klube máme 
veľa profesionálnych skúse-
ností z pôsobenia najmä vo 
verejnej správe, bola naša čin-
nosť v komisiách, rade a najmä 
v zastupiteľstve aktívna a efek-
tívna. Vzhľadom na to, že vyše 
päťdesiat percent poslancov  
v parlamente pôsobí súčasne 
aj v miestnej samospráve, či 
už ako primátori, starostovia 
alebo poslanci, bolo naše na-
zeranie na riešenie vecí veľmi 
podobné. Verím, že v nasle-
dujúcom volebnom období 
bude v našom krajskom par-

lamente ich počet ešte vyšší.  
Pri 62-člennom zastupiteľstve 
bol pri hlasovaní rozhodujúci 
vplyv 41-členného koaličného 
poslaneckého klubu KDH-
-SDKÚ-DS. Zdanlivo by 
ôsmi poslanci Klubu nezávis-
lých poslancov mali mať ne-
patrný vplyv na rozhodovanie 
zastupiteľstva. Skutočnosť 

bola iná. Podarilo sa nám pre-
sadiť celý rad pozitívnych vecí 
v prospech obyvateľov nášho 
kraja. Korektnými vzťahmi 
s poslancami obidvoch posla-
neckých klubov a s predsedom 
PSK Petrom Chudíkom sme 
prispeli nielen k zabezpečeniu 
každodenných úloh regio-
nálnej samosprávy, ale najmä 
k rozvoju kraja. Spolupraco-
vali sme s obidvomi klubmi 
a podporili sme  to, čo prispelo 
k zlepšeniu života obyvateľov 
nášho regiónu. Najmä záslu-
hou finančných prostriedkov
z európskych fondov sa vý-
raznejším spôsobom zmoder-
nizovala časť stredných škôl, 

domov sociálnych služieb, kul-
túrnych objektov, ale aj ďalších 
aktivít pri podpore cestovného 
ruchu a vytváraní nových pra-
covných príležitostí. V prie-
behu volebného obdobia sme 
podporili celý rad rozvojových 
programov. Uvedomujeme 
si, že je ešte veľa toho, čo je 
potrebné v kraji vylepšiť. Veď 

všetky stredné školy by chceli 
byť zmodernizované a zrekon-
štruované. V kraji je rozsiahla 
sieť komunikácií, ktoré patria 
do pôsobnosti PSK. Veľká časť 
z nich bola opravená, ďalšie 
na opravy čakajú. V domo-
voch sociálnych služieb bude 
stále čo robiť, aby sa zlepšili 
podmienky na bývanie pre 
našich starších a chorých spo-
luobčanov. Veľkou výzvou je 
neustále vylepšovanie osobnej 
autobusovej dopravy. V mojom 
hodnotení nechcem hovoriť o 
činnosti krajskej samosprávy, 
táto úloha patrí predsedovi 
PSK. Chcem len priblížiť 
činnosť nášho poslaneckého 

klubu. Myslím si, 
že naozaj za štyri 
roky volebného 
obdobia  sa podari-
lo spoločne urobiť 
kus dobrej práce. 

Preto, chcem 
úprimne poďako-
vať za spoluprácu 
počas volebného 
obdobia všetkým 
svojim kolegom 
v klube, poslancom 
obidvoch posla-
neckých klubov, 
predsedovi Pet-
rovi Chudíkovi, 
členom komisií, 
riaditeľovi úradu a 
jeho pracovníkom 
a predstaviteľom 
organizácií v ria-
diacej pôsobnosti 
Prešovského samo-

správneho kraja za dobrú spo-
luprácu a rešpektovanie našich 
postojov. Do ďalšieho obdobia 
prajem všetkým veľa dobrého 
zdravia, síl a energie. 

      
                 Michal    S ý k o r a

predseda Klubu nezávislých 
poslancov

Končiace volebné obdobie hodnotí predseda poslaneckého klubu nezávislých poslancov 
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Prešovský samosprávny kraj (PSK) začal 
modernizáciu stredných škôl z prostriedkov 
Regionálneho operačného programu (ROP), 
opatrenie infraštruktúra vzdelávania. V rám-

Na cesty pôjde miliarda korún
Začína sa tretie kolo modernizácie komunikácií

Prešovský samosprávny kraj (PSK) začína 
opravu komunikácií II. a III. triedy, na 
ktoré získal peniaze z Regionálneho ope-
račného progamu (ROP), Opatrenie 5.1 
- Regionálne komunikácie zabezpečujúce 
dopravnú obslužnosť regiónov.
„PSK doteraz v dvoch etapách vypracoval 
14 žiadostí o nenávratný finančný príspe-
vok v celkovej hodnote 22,4 mil. € (675 mil. 
Sk). Boli schválené v plnom rozsahu. Zna-
mená to, že PSK zaznamenal 100-percent-
nú úspešnosť,“ skonštatoval predseda PSK 
Peter Chudík. Počet 14 žiadostí je medzi 
samosprávnymi krajmi najvyšší. Kraj zatiaľ 
vyčerpal 62,2 % z prostriedkov určených 
pre PSK. 
Realizáciou všetkých 14 projektov PSK 
zrekonštruuje viac ako 41 km ciest II. 
a 158 km ciest III. triedy. Najviac finanč-
ných prostriedkov získa Správa a údržba 
ciest PSK v oblasti Poprad - 3,95 mil. €. 
Tie využijú na opravu 10 úsekov v celkovej 
dĺžke 24,3 km a riešenie havarijného stavu 
zosuvu na ceste medzi Horným Smokov-
com a Tatranskou Lomnicou. Náklady 
na jeho opravu dosahujú 355 000 € a ako 
zdôraznil P. Chudík, „urobíme všetko 
preto, aby sme tento projekt implemento-
vali ešte v tomto roku, kým sa začne zimná 
sezóna.“ Ďalším významným projektom 
je prvá etapa rekonštrukcie troch mostov 

- Krásny Brod – Medzilaborce,  Bajerovce 
– Šarišské Dravce, Zálesie – Spišská Stará 
Ves. „V podstate kontinuálne nadväzujeme 
na proces modernizácie, ktorý sme spustili 
v roku 2005 prostredníctvom PPP projektu, 
neskôr z úveru od Európskej investičnej 
banky a samozrejme aj z vlastných zdrojov,“ 
povedal P. Chudík.
V súčasnosti má Prešovský kraj rozpraco-
vané ďalšie tri projektové 
žiadosti v hodnote 6,7 mil. 
€ (202 mil. Sk). Tieto tri 
žiadosti budú posúdi hodno-
tiaca komisia do konca roka 
2009. „Ide predovšetkým 
o opravu mostov a stabili-
zácie zosuvov, ktoré pravi-
delne vznikajú po povod-
niach,“ vysvetlil P. Chudík. 
PSK plánuje opraviť zosuvy 
Varhaňovce, Olejníkov, 
Bžany, Pavlovce, Brezov 
– Giraltovce, Hostovice – Papín, Legna-
va – Malý Lipník a Olšavka – Bukovce. 
V rámci druhej etapy budú zrekonštruované 
aj mosty Vyšná Sitnica, Sulín, Krásna Lúka 
– Šarišské Dravce a Hanušovce nad Topľou 
v smere na Mičákovce. V neposlednom rade 
bude vyriešený aj povodňou poškodený úsek 
cesty Beloveža – Bardejov a aktívny zosuv 
medzi Malou Poľanou a Rokytovcami.

Aj po spracovaní týchto projektov bude 
mať kraj z ROP k dispozícii ešte alokovanú 
sumu 6,9 mil. € (208 mil. Sk) pre prípad 
vzniku havarijných stavov na spravovaných 
cestách.   
V rámci ROP, Opatrenie 5.1 Regionálne 
komunikácie zabezpečujúce dopravnú 
obslužnosť regiónov, sú na obdobie rokov 
2007-2013 k dispozícii prostriedky vo 
výške 180 mil. € (5,4 mld. Sk). Tie sú roz-
delené medzi kraje, pretože samosprávne 
kraje sú jedinými oprávnenými prijímateľ-
mi pomoci. PSK má k dispozícii 36 mil. 
€ (1,09 mld. Sk). Je to najviac – až 20 % 

z celkovej alokácie pre kraje. Dôvodom je, 
že PSK spravuje 2 438 km ciest – z toho 
523 km ciest II. triedy a 1 915 km III. trie-
dy. „Pri prevzatí v roku 2004 bolo až 48 % 
v nevyhovujúcom alebo havarijnom stave 
a štát nám dal na ich opravu 17 mil. Sk. 
My sme do ciest odvtedy investovali vyše 
66 mil. € (takmer 2 mld. korún),“ zdôraznil 
Peter Chudík. 

Opraví sa 18 škôl za 15 miliónov eur
Prešovský kraj najúspešnejší v opatrení infraštruktúra vzdelávania 

ci prvej výzvy podal PSK 23 pro-
jektov, z ktorých bolo úspešných 
13 s celkovým rozpočtom 10,9 
mil. € (330 mil. Sk). Je to najviac 
spomedzi samosprávnych krajov 
na Slovensku pokiaľ ide o počet 
úspešných projektov i pokiaľ ide 
o výšku finančných zdrojov.
Úspešné boli stredné školy 
v siedmich okresoch – Kežma-
rok, Medzilaborce, Humenné, 
Bardejov, Vranov, Sabinov 
a Prešov. Najviac škôl, šesť, sa bude 
modernizovať v krajskom meste. 

„Vo väčšine prípadov ide o zateplenie budov, 
výmenu okien, znižovanie energetickej ná-
ročnosti. Finančne najnáročnejší je projekt na 
obnovu, prestavbu a dostavbu Gymnázia na 

Konštantínovej ulici v Prešove, kde rozpočet 
dosahuje 1,8 mil. €,“ priblížil predseda PSK 
Peter Chudík.  
V súčasnosti sa už realizujú tri projekty 
– zateplenie Spojenej školy na ulici Ľ. 
Podjavorinskej v Prešove, stavebné úpravy 
Obchodnej akadémie v Humennom a ob-
nova budovy školy a telocvične na Strednej 
odbornej škole v Lipanoch. 
V rámci ROP bolo na opatrenie infraštruk-
túra vzdelávania vyčlenených 410 mil. € 
pre celé Slovensko. Po prvej výzve sa roz-
delilo 360 mil. €. V druhej výzve ostalo k 
dispozícii už len 50 mil. €. Aj tu však bol 
kraj úspešný. „Získali sme ďalšie prostried-
ky - takmer 4 mil. € pre ďalších päť škôl 
– v Giraltovciach, Starej Ľubovni, Prešove 
a Humennom.  Modernizácia bude veľkým 
prínosom pre svkalitnenie výchovno-vzde-
lávacieho procesu,“ uzavrel P. Chudík.
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Spoznajte Európu a Prešovský kraj aj prostredníctvom chutí
Dni otvorených dverí spojené s ochutnávkou tradičných jedál 

Tak chutí Európa, tak chutí Prešovský kraj 

Srdečne 
Vás 

pozývame! 

• Navštívte školu  • Spoznajte krajiny EÚ inak  • O c h u t n á v a j t e 
tradičné jedlá   • Hlasujte a vyberte typické jedlo Prešovského kraja

8. 10. štvrtok Prešov  Hotelová akadémia 
12. 10. pondelok Kežmarok  Gymnázium P. O. Hviezdoslava  
12. 10. pondelok Poprad  Stredná zdravotnícka škola 
13. 10. utorok  Stará Ľubovňa  Stredná odborná škola, Jarmočná 108  
13. 10. utorok Bardejov Hotelová akadémia J. Andraščíka 
15. 10. štvrtok  Svidník  Spojená škola, Centrálna 464 
15. 10. štvrtok Stropkov Stredná odborná škola, Hlavná 6 
16. 10. piatok  Lipany  Gymnázium  
19. 10. pondelok  Humenné  Hotelová akadémia 
20. 10. utorok  Vranov n/Topľou Stredná odborná škola, A. Dubčeka 963/2 
�

• Navštívte Úrad PSK    • Zoznámte sa s regionálnou samosprávou 
• Spoznajte 7 divov Prešovského kraja   • Predstavíme Zastúpenie 
PSK v Bruseli   •  Ochutnávajte tradičné jedlá   • Hlasujte a vyberte 

typické jedlo Prešovského kraja

Dvere dokorán 

22. október 
Úrad PSK  Námestie mieru 2  Prešov 

Tradičná chuť Prešovského kraja / Vyhlásenie výsledkov 22. októbra popoludní 

Deň otvorených dverí na Úrade PSK
spojený s vyhodnotením ankety Hľadáme tradičnú chuť Prešovského kraja 

Srdečne 
Vás 

pozývame! 


